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“Bless those who persecute you; bless and do not curse. Rejoice with those who 
rejoice; mourn with those who mourn. Live in harmony with one another. Do not be 
proud, but be willing to associate with people of low position. Do not be conceited. 
Do not repay anyone evil for evil. Be careful to do what is right in the eyes of 
everybody. If it is possible, as far as it depends on you, live at peace with 
everyone. Do not take revenge, my friends, but leave room for God's wrath, for it is 
written: ‘It is mine to avenge; I will repay,’ says the Lord. On the contrary: ‘If your 
enemy is hungry, feed him; if he is thirsty, give him something to drink. In doing 
this, you will heap burning coals on his head.’ Do not be overcome by evil, but 
overcome evil with good.”  
  Romans 12:14–21 (NIV84) 
  
 
“Blessed are the peacemakers, for they will be called sons of God.”  
  Matthew 5:9 (NIV84) 
  
 
How I _________________ the world is how I will _________________ 
the world. 
 
  
“Be careful to live properly among your unbelieving neighbors. Then even if they 
accuse you of doing wrong, they will see your honorable behavior, and they will 
give honor to God when he judges the world.”  
  1 Peter 2:12 (NLT) 
  
 
I must learn to see people through the lens of the ________________. 
  
 
“God demonstrates his love for us in this: While we were still sinners, Christ died 
for us.”  Romans 5:8 (NIV84) 
  
 
I learn to see people differently by ______________________ them 
differently. 
  
 
 
 
 

“You have heard that it was said, ‘Love your neighbor and hate your enemy.’ But I 
tell you: Love your enemies and pray for those who persecute you, that you may 
be sons of your Father in heaven. He causes his sun to rise on the evil and the 
good, and sends rain on the righteous and the unrighteous. If you love those who 
love you, what reward will you get? Are not even the tax collectors doing that? And 
if you greet only your brothers, what are you doing more than others? Do not even 
pagans do that? Be perfect, therefore, as your heavenly Father is perfect.” 
  Matthew 5:43–48 (NIV84) 
 
 
FOUR KINDS OF LOVE: 
 

• Storge  = parental love, family love 
• Eros = romantic love of a man with a woman 
• Phileo  = friendship, love between closest friends, brotherly love 
• Agape  = unconquerable benevolence, generosity, and kindness; 

invincible goodwill 
  
 
 
How can I begin to love an unlovable person?  
 
_________________ for them. 
  
  
 
“Bless those who curse you, pray for those who mistreat you.”  
  Luke 6:28 (NIV84) 
 
  
Prayer is the forerunner of love. 
  
 
“The LORD is righteous in all his ways and loving toward all he has made.” 
  Psalm 145:17 (NIV84) 
 
 
 

 Take your next step! 

1. see  2. face  3. cross 
4. treating  5. pray 
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「你們聽見有話說：『當愛你的鄰舍，恨你的仇敵。』只是我告訴你們：要愛你們
的仇敵，為那逼迫你們的禱告。這樣，就可以作你們天父的兒子，因為他叫日頭照
好人，也照歹人；降雨給義人，也給不義的人。你們若單愛那愛你們的人，有甚麼
賞賜呢？就是稅吏不也是這樣行嗎？你們若單請你弟兄的安，比人有甚麼長處呢？
就是外邦人不也是這樣行嗎？所以你們要完全，像你們的天父完全一樣。」 
  馬太福音 5:43-48 (和合本) 
 
四種「愛」： 

• 「親情」是父母的愛、家人的愛 

• 「情愛」是男女之間的浪漫之愛 

• 「友愛」是友誼、摯友的愛、兄弟之愛 

• 「大愛」是永不消減的仁慈、慷慨、良善、強大的善意 
 
 
 
如何開始愛一個「不可愛」的人？ 
 
為他們_________________ 
 
 
「祝福詛咒你們的人，為傷害你們的人禱告。」 
  路加福音 6:28 (新普及譯本) 
 
 
禱告是愛的先驅 
 
 
「耶和華在他一切所行的無不公義，在他一切所做的都有慈愛。」 
  詩篇 145:17 (和合本) 
 

 

 
 邁出你的下一步！ 

1. 看  2. 面對  3. 十架  4. 待  5. 禱告  
 
 
 
 
 

轉化的世界觀： 
如何愛「不可愛」的人 

轉化生命（五） 
歐巴迪牧師 

2024 年 6 月 22–23 日 
 
 
「要祝福那些迫害你們的人；要祝福，不要詛咒。要與喜樂的人一同喜樂，與哀哭
的人一同哀哭。要彼此同心；不要心高氣傲，倒要俯就卑微的人。不要自以為聰
明。對任何人都不要以惡報惡；眾人看為美好的事，要留心思想。可能的話，要盡
你們所能與眾人和睦相處。親愛的弟兄們，不要自己報復，寧可給神的憤怒留地
步，因為經上記着：『主說：「報復在我，我必報應。」』不但如此，『如果你的
仇敵餓了，就給他吃；如果渴了，就給他喝。因為這樣做，就是把炭火堆在他的頭
上。』不要為惡所勝，反要以善勝惡。」 
  羅馬書 12:14-21 (新漢語譯本) 
 
「使人和睦的人有福了，因為他們必稱為神的兒子。」 
  馬太福音 5:9 (和合本) 
 
 
我如何______________世界，決定我如何________________世界 
 
 
「你們在不信的人中間要小心謹慎地生活，這樣，就算他們指控你們作惡，也會看
到你們高尚正直的行為，並會在上帝審判世界的時候把榮耀歸給他。」 
  彼得前書 2:12 (新普及譯本) 
 
 
我要學習透過________________來看他人 
 
 
「惟有基督在我們還作罪人的時候為我們死，神的愛就在此向我們顯明了。」 
  羅馬書 5:8 (和合本) 
 
 
我要學習以不同地「______________」人，來不同地「看」人 
 
 


